
BALATONRENDES KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATÁNAK             

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE
8255 Balatonrendes, Fő utca 1. 
Szám: 8/2023. 

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Balatonrendes Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. augusztus 11. napján 15.00 
órakor megtartott közmeghallgatásáról.

Helye: Balatonrendes Község Kultúrház Nagyterme
                       (8255 Balatonrendes Fő u. 1.)

Jelen vannak: Epres Róbert                              polgármester
                        Schöck Ferenc Istvánné     alpolgármester
                        Csabáné Varga Anikó                 képviselő
                        Kuti Istvánné     képviselő 
                        Péringer Martina                         képviselő            (5 fő)

Tanácskozási joggal jelen van:
Dr. Bodnár Attila     jegyző                                         

                       
Lakosság részéről megjelent: 30 fő

           
Epres Róbert polgármester tisztelettel köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy 5 képviselőből 4 fő jelen
van,  az  ülés  határozatképes,  azt  megnyitja.  Jegyzőkönyvhitelesítőnek  javasolja  Kuti  Istvánné  képviselőt,
jegyzőkönyvvezetőnek Kovács Ágnest. Kéri, hogy aki a személyi javaslatokat elfogadja, kézfeltartással jelezze. 

Balatonrendes  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  4  igen  szavazattal,  tartózkodás  és
ellenszavazat nélkül meghozza az alábbi határozatot:

 BALATONRENDES KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
70/2023. (VIII.11.) HATÁROZATA

jegyzőkönyv hitelesítőről és jegyzőkönyvvezetőről

Balatonrendes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Epres Róbert polgármester javaslatára
Kuti Istvánné képviselőt jegyzőkönyv-hitelesítőnek, Kovács Ágnest jegyzőkönyvvezetőnek elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Epres Róbert polgármester

Epres  Róbert polgármester  ismerteti  a  közmeghallgatás  napirendjét.  Kéri,  hogy  aki  azzal  egyetért,
kézfelemeléssel jelezze. 

Balatonrendes  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  4  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül meghozza az alábbi határozatot:

BALATONRENDES KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
71/2023. (VIII.11.) HATÁROZATA
Napirendek elfogadására javaslat
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Balatonrendes  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  2023.  augusztus  11.-ei
közmeghallgatásának napirendjét 2 napirendi ponttal elfogadja.

             1.  Beszámoló a Képviselő-testület munkájáról
                 Előterjesztő: Epres Róbert polgármester 

 2.  Közérdekű kérdések, javaslatok
Előterjesztő: Epres Róbert polgármester 

 
A képviselő-testület utasítja a polgármestert a határozat végrehajtására.

Határidő: azonnal
Felelős: Epres Róbert polgármester

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA

1./ Napirendi pont
Beszámoló a Képviselő-testület munkájáról (szóbeli)
Előterjesztő: Epres Róbert polgármester 

     
Epres Róbert polgármester beszámolójában a következőket mondja el:

Badacsonytomaj  Város,  valamint  Ábrahámhegy  Község  Képviselő-testületei  2015.  január  1.  napjától  Közös
Önkormányzati  Hivatalt  (továbbiakban  KÖH)  hoztak  létre,  amelyhez  2020.  január  1.  napjától  csatlakozott
Balatonrendes Község is. A KÖH székhelye Badacsonytomaj Város.

Az Mötv. értelmében a KÖH legfontosabb feladata az önkormányzat működésével, a Bizottságok, a Képviselő-
testület,  a  Polgármester  és  a  Jegyző  feladat-  és  hatáskörébe  tartozó  ügyek  döntésre  való  előkészítésével  és
végrehajtásával kapcsolatos feladatok ellátása.
Ellátja továbbá a gazdálkodással kapcsolatos feladatokat is. 

Csabáné Varga Anikó képviselő a közmeghallgatásra 15,11órakor
megérkezik. Szavazásra jogosultak száma 5 fő. 

Igazgatási, hatósági feladatokról  :  

Anyakönyvi igazgatás
A hivatalban jelenleg 3 fő köztisztviselő rendelkezik anyakönyvi szakvizsgával. Az anyakönyvi feladatokat teljes
(de kapcsolt) munkakörben 2023. évben 2 fő látta el.
Badacsonytomajon, Ábrahámhegyen és Balatonrendesen is az anyakönyvvezetők kapcsolt munkakörükben az
alábbi feladatok ellátását végzik.

- anyakönyvvezetői feladatok,
- népesség-nyilvántartás, 
- szociális igazgatás (csak Badacsonytomajon), 
- hagyatéki ügyintézés
- munkaügyi feladatok

 
Anyakönyvi eseményekről:

Balatonrendes anyakönyvi események 
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Szociális-   és gyermekvédelmi   igazgatási feladatok - Balatonrendes  

Az 1993.  évi  III.  tv.  (Szoc.tv.)  szabályozza  a  szociális  igazgatást  és  a  szociális  ellátásokat,  illetve  a  törvény
felhatalmazása alapján az önkormányzat helyben szabályoz bizonyos ellátási formákat. 
Az elmúlt év során  Balatonrendes Község Önkormányzata Képviselő-testületének az egyes szociális ellátások
szabályozásáról  szóló 2/2015.(III.1.)  önkormányzati  rendeletében  meghatározott  támogatásokkal  segítettük a
rászoruló személyek szociális helyzetét.  

Támogatás jellege Esetek száma Megállapított
összeg

Összesen

iskola és óvodakezdés 0 0.- 0.-
gyermek születés 0 0.- 0.-

haláleset 2 50 000.- 100 000.-
napi megélhetési

gondok 
2 20 000.- 40 000.-

Összesen 4 - 140 000.-

A  települési  és  rendkívüli  települési  támogatások  felhasználását  folyamatosan  ellenőrizzük,  a  támogatásban
részesült  személyek számadási  kötelezettségeiknek eleget tesznek, a megállapított  támogatási  összegről névre
szólóan kiállított számláikat bemutatják. 
Környezettanulmányt 2023. évben ezidáig nem végeztünk. 

Rendkívüli települési támogatásban részesülhet az a létfenntartást veszélyeztető rendkívüli élethelyzetbe került,
valamint az időszakosan vagy tartósan létfenntartási gonddal küzdő személy, család. 
Napi  megélhetési  gondokra  tekintettel  ebben  az  évben  2  esetben  állapítottunk  meg  rendkívüli  települési
támogatást legfőképp élelmiszer megvásárlására és lakhatási kiadások enyhítésére.
2023. évben újszülött támogatási kérelem nem érkezett. 

Munkaügy

2023. évben Badacsonytomaj Város Önkormányzata, Ábrahámhegy Község Önkormányzata és Balatonrendes
Község Önkormányzata hatósági, igazgatási feladatainak ellátását, a Badacsonytomaji Közös Önkormányzati
Hivatal látja el.  A hivatal létszáma 2023. augusztus 1-én 18 fő 16 fő köztisztviselő, 1 fő hivatalsegéd, 1 fő
segédfelügyelő.

Balatonrendes Község Önkormányzatánál 2023.  augusztus  1.  napján határozatlan időben 3  fő látja  el  a
kommunális,  köztisztasági  feladatokat,  ebből 2 fő heti  40 órában, 1 fő pedig heti  30 órában. Falugondnoki
feladatokat  1  fő  látja  el  heti  40  órában,  illetve  közfoglalkoztatás  keretében  további  2  fő  munkavállaló
foglalkoztatására is sor került, akik a köztisztasági és takarítási feladatokat segítik elvégezni heti 40 órában. 1 fő
pedig művelődészervezői feladatoka látja el heti 40 órában.

Iktatás, irattározás, ügyfélfogadás



4

Az iktatást és az irattár vezetését 1 fő végzi Badacsonytomaj, Ábrahámhegy és Balatonrendes vonatkozásában is.
Az iktatórendszer online működik, mely alapján történik az iktatás.
Fél évente kell statisztikai adatokat szolgáltatni és manuálisan kell egy online felületre felvinni. 
2023. autusztus 04-i állapot szerint a Balatonrendesre a vonatkozó iktatások száma: 701 főszám és 864 alszám.

Titkársági feladatokról:

Ábrahámhegy, Badacsonytomaj és Balatonrendes képviselő-testületeinek munkatervéhez igazodóan a képviselő-
testületi ülések és bizottsági ülések előkészítése során a szervezési feladatokban való közreműködés és ahhoz
kapcsolódóan az előterjesztések SZMSZ szerinti kiküldése. 

Hagyatéki eljárás 
Hagyatéki,  illetve pót-hagyatéki eljárás lefolytatására  a hagyatéki eljárásról szóló 2010. évi XXXVIII. törvény
18/A § és 20 § (1) bekezdése alapján elkészítjük a hagyatéki leltárt, majd továbbítjuk az illetékes közjegyzőnek. 
Balatonrendesen 2 esetben indult hagyatéki vagy póthagyatéki eljárás. 

Személyi adat- és lakcímnyilvántartással kapcsolatos feladatok

A személyi  adat- és lakcímnyilvántartás tartalmazza a magyar állampolgárok, a bevándorlási  engedéllyel  és a
menekültként elismert külföldi állampolgárok, illetve hontalan személyek, a külföldön élő magyar állampolgárok
adatait. Ezen kívül a nyilvántartás állományában szerepelnek az elhalt és a véglegesen külföldre távozó személyek
adatai is. 

Lakcím bejelentkezéshez,  vagy szolgáltató felé házszám igazolás céljából  Balatonrendesen 4 igazolás kiadása
történt.

Népesség adatok: 2023. január 1-én :           Balatonrendesen: 196 fő
    ebből   0 -  2 év   6 fő

  3 - 13 év  15 fő
14 - 17 év   5 fő
18 - 59 év       102 fő
60 – x 68 fő

Közterület felügyeleti, műszaki feladatok

Balatonrendes  település  vonatkozásában  is  ellátásra  kerülnek  a  lakossági  bejelentések,  panaszbejelentések
kivizsgálása,  helyszíni  szemle  megtartása,  és  lefolytatása,  és  a  megállapított  tényállás  alapján  közigazgatósági
hatósági eljárás kezdeményezése iránti intézkedések, illetve a gazos, gondozatlan, elhanyagolt ingatlanok, és az
útszelvénybe nyúló növényzet esetében.

Kérelemre  közútkezelői,  tulajdonosi,  és  közterületbontási  engedélyek  előkészítése,  a  felbontott  közterület
helyreállításának helyszíni szemle keretében történő ellenőrzése történik. 
Építésügyi hatósági eljáráshoz kapcsolódó műszaki nyilvántartás átvezetése, hatósági megkeresések teljesítése,
kérelemre  induló  településképi  véleményezési  eljárások,  településképi  bejelentési  eljárások  főépítészi
egyeztetéssel történő előkészítése, szakhatósági állásfoglalások kiadása iránt történt intézkedés. 

Az  adminisztratív  jellegű  feladatok  mellett  rendszeresen  elvégzésr  kerülek  a  helyszíni  ellenőrzések,  a  gazos
ingatlanok, a közterületfoglalások, a hasznosításra bérbeadott ingatlanok birtokbaadása, és birtokbavétele, illetve
a lakossági bejelentések kivizsgálása érdekében. 

Műszaki feladatok továbbá:
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 építési-,  használatbavételi-,  és  fennmaradási  engedély,  hatósági  bizonyítvány,  tulajdonjog-bejegyzéshez
kapcsolódó  műszaki  nyilvántartásba  történő  átvezetés,  megkeresések  és  iratkikérések  teljesítése,
megkeresésekkel összefüggő ügyek

 közérdekű  bejelentés,  panaszbejelentés,  a  bejelentésekhez  a  legtöbb  esetben  helyszíni  szemlék
kapcsolódnak.

 településrendezési eszközökhöz kapcsolódó eljárások megindítása
 Képviselő-testületi előterjesztések előkészítése, döntések végrehajtása
 közterület  használatával  kapcsolatos  kérelmek,  közterület  használati  szerződés  megkötése  az

önkormányzathoz beérkezett kérelmek, és az önkormányzat intézményeinek megkeresése alapján
 közútkezelői, tulajdonosi, és közterületbontással kapcsolatos kérelem
 behajtási engedélyek kiadása
 szakhatósági állásfoglalások kiadása
 birtokvédelem
 településképi  vélemény  kiadásával,  településképi  bejelentés  befogadásával,  helyi  építési  szabályzat

módosításával kapcsolatos ügyintézés, továbbá a kérelmek a Képviselő-testülethez történő előterjesztése
 kút- és egyedi szennyvíztisztítók engedélyeztetése
 pályázatokhoz kapcsolódó dokumentációk előkészítése
 hulladékgazdálkodással kapcsolatos hatósági eljárások

Adóügyek:

Az adóügyi feladatokat az ábrahámhegyi kolléga az 1990. évi C. törvény a helyi adókról, a 2017. évi CL. törvény
az adózás rendjéről,  a  2017.  évi  CLI.  törvény az adóigazgatási  rendtartásról,  a  2017.  évi  CLIII.  törvény az
adóhatóság  által  foganatosítható  végrehajtási  eljárásról,  Balatonrendes  Község  Önkormányzata  Képviselő-
testületének 7/2014.(X.9.) önkormányzati rendelete önkormányzati rendelete alapján végzi.

Balatonrendes vonatkozásában munkaterülete az adóigazgatás teljes területét felöleli,  mivel  egyedül látja el  a
feladatot. Az adóigazgatási feladatok mellett az adóügyekkel kapcsolatos iratok iktatását, iratkezelését is elvégzi.

Balatonrendes  Önkormányzatánál  2023.08.03-ig  a  főszámon  iktatott  adóügyi  iratok  száma  415  darab,  az
alszámon iktatott adóügyi iratok száma 684 darab volt.
Balatonrendesen az idén 11 ingatlanról készült adó- és értékbizonyítvány.
Az adó és értékbizonyítvány készítése minden esetben helyszíni megtekintést valamint az örökösökkel történő
egyeztetést igényel.
Az ábrahámhegyi kirendeltségen dolgozó adóügyi munkatárs az ASP Adó és az ASP Iratkezelő Szakrendszereket
alkalmazza.

Az adóügyi ügyintéző által ellátott feladatok:

- helyi adók kivetése, nyilvántartása, beszedése, behajtása
- gépjárműadó hátralékok behajtása, befizetések nyilvántartása és rendezése
- adóigazolások kiállítása, adó- és értékbizonyítványok kiállítása
- adóügyi iratok iktatása, iratkezelés

A 2023. évi fizetési kötelezettségekről az adómértékek változása miatt a határozatok – az addig feldolgozható
változásokat  is  beleértve  -  időben,  február  hó  folyamán  kipostázásra  kerültek.  A  magánszemélyek  részére
levélben, postai úton, a nem magánszemély adóalanyok részére elektronikus kézbesítéssel történt a határozatok
megküldése. Az adatállományt az ASP Adó programban állította elő és nyomtatta ki.
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Az előző év gyakorlatának megfelelően – a költséghatékonyság elvét figyelembe véve egy alkalommal – február
hónapban, egész évre vonatkozóan küldte ki az adófizetéshez szükséges készpénzátutalási megbízásokat.

A  Magyar  Államkincstár  felé  történő  adatszolgáltatási  kötelezettségeknek  (2022.  évi  zárás,  2023.  évnyitás,
kivetések  átadása,  2023.  I.  negyedévi  zárás,  2023.  I.  félévi  zárás,  )  Balatonrendes  Önkormányzata  részéről
határidőre eleget tett.

Az átengedett adók tekintetében – gépjárműadó - az utalások minden esetben határidőben teljesültek.

A főkönyvi feladásra zárást illetően havonta adatot szolgáltat a pénzügy felé.

A január 1-i állapotnak megfelelően a földhivataltól az aktuális földkönyvet mindkét település tekintetében az
idén  is  lekérte.  Az  építményadó  és  telekadó  bevallások  ellenőrzése,  az  adókivetésből  kimaradt  ingatlanok
felderítése folyamatosan történik.

Balatonrendes Önkormányzatához befolyt adóbevétel 2023.08.03. napján

Pénzügy:

A  jegyző  köteles  olyan  pénzügyi  irányítási  és  ellenőrzési  rendszert  működtetni,  mely  biztosítja  a  helyi
önkormányzat  rendelkezésére  álló  források  szabályszerű,  szabályozott,  gazdaságos,  hatékony  és  eredményes
felhasználását.
Köteles  gondoskodni  a  belső  ellenőrzés  működtetéséről,  elkészíti  a  gazdasági  program  tervezeteit,  a
költségvetésről szóló koncepciót, a költségvetési rendeletet és a kapcsolódó rendeletek tervezetét.
Nyilvántartja az önkormányzat vagyonát, annak értékét és változásait.

A pénzügyi  ágazathoz tartozó feladatok ellátásáról  többszörösen kapcsolt  munkakörben 5  fő  köztisztviselő
gondoskodik.

Adónem 2023.évi
előirányzat

(e/Ft)

2023.évi
teljesítés

(e/Ft)

Építményadó 7 000 4 347

Telekadó 4 000 2 680

Idegenforgalmi adó 300 86

Iparűzési adó 3 500 2 495

Késedelmi pótlék - 102

Gépjárműadó - 28

Összesen 14 800 9 738



7

Az önkormányzatok könyvelése az ASP rendszeren keresztül zajlik. Bevezetésre került az ASP rendszerben a
KATI  szakrendszer,  illetve  2018.  január  1-jétől  az  IVK  szakrendszer,  amely  utóbbiak  a  régi  kataszteri
rendszereket váltják. 
A hivatalban a nem rendszeres személyi juttatások a Magyar Államkincstár által rendelkezésre bocsátott KIR
programban  kerülnek  számfejtésre,  amely  átkerült  a  Debreceni  kirendeltséghez,  mivel  Veszprémben  ezt  a
feladatot megszüntették. 

A költségvetési- és adóosztályvezető, illetve helyettese vezeti az osztályt, felügyeli és koordinálja a pénzügyi és
adóügyi területen dolgozó munkatársak feladatait.
Az  ellenőrzés  és  kiadványozás  mellett,  többek  között,  a  képviselő-testületi  ülésekre  pénzügyi  témákban  az
osztályhoz került ügyek előkészítését is végzi. Közreműködik szabályzataink elkészítésében és módosításában,
amelyhez mind külső szakemberektől, mind a jegyzőtől jelentős segítséget kapott az elmúlt időszakban. 
Feladatkörébe tartozik továbbá az önkormányzat és intézményei gazdálkodásával kapcsolatos feladatok ellátása,
illetve az abban való közreműködés így különösen: 

- költségvetés és zárszámadás készítése 
- beszámolók  összeállítása  MÁK  illetve  testületek  felé,  előirányzat  módosítások  előkészítése,  és

figyelemmel kísérése. 
- vagyonnyilvántartás (számviteli része), negyedévente egyeztetés a vagyont nyilvántartó kolléganővel. 
- intézmények finanszírozásának biztosítása,  
- banki  folyószámlák  kezelése  az  ezzel  kapcsolatos  pénzgazdálkodási  tevékenység  ellátása  (Elektra

Terminálon keresztül)
- bankkapcsolatok fenntartása, 

A MÁK ebr rendszerén keresztül megjelenő pénzügyi és szociális tárgyú pályázatok előkészítését, igénylését és
elszámolását is végzi szükség szerint. Az ebr rendszeren keresztül ellátja a költségvetési normatívák igénylését és
évente  kétszer  módosítását  is  végrehajtja,  amely  előzetesen  intézményi  egyeztetést  igényel,  a  pontos
adatszolgáltatás érdekében.
Az  osztályon  1  fő  munkatárs  végzi  az  ÖNEGM  rendszer  kezelését,  ahol  egyéb  támogatásigénylések  és
elszámolások  zajlanak.  Folyamatos  a  kapcsolattartás  a  MÁK  Veszprém  Vármegyei  szervezetével  az  e-adat
rendszeren keresztül, mert a beérkező leveleket innen kapjuk, illetve itt kell több adatszolgáltatást teljesíteni. 
A KIR rendszeren keresztüli jelentéseket is teljesíti (bár ezek száma nem jelentős, hiszen évi 2-3 alkalom).
2023. évben is elkészültek és benyújtásra kerületek Magyar Államkincstár Igazgatóságához a 2022 . évről szóló
éves beszámolók, illetve a havonta, negyedévente beadandó pénzforgalmi és mérlegjelentések. 
Az önkormányzatokat tájékoztattuk a költségvetés alakulásáról és szükség esetén a pénzügyi helyzetről. 

Az  ellenőrzések  során  (Magyar  Államkincstár,  Belső  ellenőrzés,  Kormányhivatal)  a  szükséges  iratokat  az
ellenőrzést végzők rendelkezésére bocsátottuk.

Balatonrendes  Község  Önkormányzatának  Költségvetési  számlájának  záró  egyenlege  2023.07.31-én
12.988.937.-, pénztárának záró egyenlege 175.950.- Ft volt.

Pályázatok előkészítése, bonyolítása

A kolléga figyelemmel kíséri a pályázati kiírásokat, erről tájékoztatást ad a KT részére.  
Az új lehetőségek mellett foglalkozni kell a lezárt régi pályázatokkal, melyeknél az 5 éves fenntartási időszak
telik. Minden évben az összes lezárt pályázatról projekt fenntartási jelentést kell készteni.
A régi pályázatokkal kapcsolatban is várhatóak utóellenőrzések. 
Megkérdezi, hogy a beszámolóval kapcsolatban van-e kérdés, hozzászólás. Megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy
aki a beszámolót elfogadja kézfeltartással jelezze. 

Balatonrendes  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  5  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül meghozza az alábbi határozatát: 
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BALATONRENDES KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
72/2023.(VIII.11.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZATA

Beszámoló a Képviselő-testület munkájáról

Balatonrendes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a  „Beszámoló a Képviselő-testület  munkájáról”
szóló beszámolót elfogadja. 

Határidő: elfogadás azonnal
Felelős: Dr. Bodnár Attila jegyző

Illésné Rácz Andrea anyakönyvvezető-igazgatási ügyintéző

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy az ülés további részét a közérdekű kérdések és javaslatok képezik.
Előtte beszámol néhány mondatban megosztaná gondolatait,  hogy miként vágott  bele ebbe a polgármesteri
feladatba és milyen érzésekkel van most efelé. Azt követően pedig várja majd a közérdekű ügyekben a kérdéseket
a jelenlévőktől.  

Elmondja, hogy azt azért tudni kell, hogy az energia válság nagyon nehéz helyzetbe sodorta az önkormányzatot
is. Gyakorlatilag az árak olyan mértékben elszabadultak, hogy teljes mértékben lehetetlenné tették a költségvetés
tervezését. Ezért egy nagyon feszes költségvetés készült 2023. évre, amiben gyakorlatilag semennyi tartalék nem
volt. Próbáltak szigorúan tervezni, s betartani a költségvetési számokat. Ennek okán a félévi elszámolásra egy kis
maradványt tudtak képezni. Ebből lett megvalósítva a hőszivattyús fűtés az önkormányzat épületében, tekintettel
arra, hogy a gáz, az az energiahordozó, aminek az ára a legjobban elszabadult. Ezek hűtő-fűtő klímák, melyeket
most is láthatnak, az elmúlt napokban kerültek beszerelésre. 
Voltak kitűzött céljai amikor polgármesternek elindult az időközi választásokon. Kicsit úgy érzi magát, mint az
okos lány a mesében,  hogy kicsit  hozott  is  magával,  kicsit  nem is.  Annak ellenére,  hogy tud eredményeket
felmutatni, saját magával szemben azért csalódott. Voltak témák, melyek a falu életét felborzolták. Az egyik a
bánya kérdése volt. Egyelőre a bánya ügyét azzal tudták parkolópályára tenni, hogy megoldották az érintett út
kontrollját. Most már nem felügyelet nélkül járnak a járművek a bányába. Minden egyes járműhöz engedélyt kell
kérnie a vállalkozónak, s minden olyan fuvarosnak, aki a megadott súlykorlátozásnál nehezebb járművel akar arra
felmenni. Nem tűnik nagy előre lépésnek, de annál biztosan jobb, mint ha nem történt volna semmi. A forgalom
mértéke is nyomon követhető így már. 
Volt  egy  olyan  terve  is,  hogy  megállni  tilos  táblákkal  szabályoznák  a  közterületek  a  megállást.  A  táblákat
megrendelték, meg is érkeztek. A táblák kihelyezési területeit mondja ezek után el a polgármester. Van még egy
kényes téma, amely a kikötővel kapcsolatos. Részeredmények vannak egyelőre. Gyakorlatilag a kikötőben eddig
mederbérleti  szerződéssel  bíró  egyesület  eltávolította  a  kaput,  most  be  lehet  menni  oda.  Az  engedélyek
beszerzése még egyelőre gyerekcipőben jár. A legjobb esetben idén lehet mederhasználati szerződés, de jogerős
engedély idén valószínűleg nem lesz, csak jövőre. 
Következő téma a szemétteleppel rekultivációval kapcsolatban van. Körbejárta a témát, s arra jutott, hogy az
önkormányzatnak van egy kötelezettsége, nagyjából tíz éve, amely szerint 2024. júniusáig el kell végezni egy
végleges rekultivációt.  Ezzel  kapcsolatban 250.millió forintos becsült  költséget kaptak.  Segítségért fordult  az
országgyűlési  képviselő  úrhoz,  hiszen  ezt  nem  tudja  a  falu  teljesíteni,  hiszen  a  költségvetési  összege  a
településnek 100.milliós nagyságrend. 
Megemlíti,  hogy  a  főút  melletti  területeken  hatalmas  káosz  uralkodik,  úgy  mint,  lakókocsik  féltetővel  és
hasonlók. Megkezdte ennek a felgöngyölítését, amely biztosan sok indulatot fog kiváltani. A lakókocsikra úgy tud
csak tekinteni,  mint  ideiglenes  építmények.  Mivel  ideiglenesek,  ezért  előbb-utóbb meg kell  szűnniük és  egy
normális épületnek kell felváltania. 
Képviselő-testületi döntéseket követően a településen két bérleményben új bérleti szerződéseket kötöttek. Az
egyik a régi posta épülete, a másik pedig a bolt. Ennyit szeretett volna elöljáróban elmondani. 

Várja a közérdekű ügyekben a kérdéseket a jelenlévőktől. 

Kővári Jánosné     elmondja, hogy felsoroslásra került a falu kedélyeit felborzoló témák közül nagyon sok, de
kimaradt a bánya, és a vele kapcsolatos kérdéskör. Kérdezi, hogy hol áll az ügy. 
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Epres Róbert polgármester elmondja, hogy polgármesterré választását követő pár hónapon belül a vállalkozóval
leültek tárgyalni. Kerek perec leszögezte, hogy ezentúl semmilyen hulladékot nem fogadnak be. Azt tudni kell,
hogy  a  bánya  vállalkozónak  van  egy  bányászati  engedélye,  ami  évi  meghatározott  köbméter  kitermelésére
jogosítja őt. Ebben korlátozni szerinte nem igazán lehetne, de jogilag biztosan kártérítést vonna maga után.  Az
elkerülő  úttal  kapcsolatban  személyesen  elment  a  kisörsi  bánya  vezetéséhez,  s  ott  egy  alternatív  útvonalat
mutattak,  mely  szerint  feléjük,  úgymond  hátrafele  engednék  át  a  teherforgalmat.  A  bányavállalkozót  ezek
ismeretében  fel  is  hívta  telefonon,  hogy  tárgyaljanak  erről.  Jelenleg  hosszabb  szabadságon  van,  majd
szeptemberben fognak tudni tárgyalni. Elmondja a polgármester az alternatív út nyomvonalát nagyvonalakban. 

Kővári Jánosné kérdezi, hogy a két említett ingatlan bányatulajdonban van-e.

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy igen, bányatulajdonban van mind a kettő. 

Nők a Balatonért Egyesület nevében a csoportvezető kérését szeretné felolvasni a hölgy. A csoportvezető
Hegyi Éva és nem tud jelen lenni, ezért kérte meg a felolvasásra. Első kérdés, hogy mikor és hol lesz zebra?
Második kérdés, hogy sebességkorlátozó táblát lehet-e elhelyezni. A harmadik kérdés pedig, a MÁV épületével
kapcsolatos. Az idén augusztusban lesz négy éve, hogy először beszéltek a MÁV területi igazgatójával, hogy mi a
tervük az épülettel. Levelezéseket követően az volt az ígéret, hogy amint lehetősége lesz a MÁV-nak, rendbe
hozzák az épületet.  Ez meg is  történt.  Most jött  el  az az idő, hogy a balatonrendesi  lakosok megkaphatják
hasznosításra. Mivel a NABE nonprofit szervezet, nem tud ilyen szerződéseket kötni, ezért az önkormányzatot
kérték fel a szerződés aláírására. Ezzel kapcsolatban érdeklődnek, hogy mi történt eddig. A NABE összehívja a
tagokat és megbeszélést tartanak, de az önkormányzat álláspontjára is szükség van. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy a bérleti szerződés megköttetett. A bérleti díj mellé nagyon sok
feltételt támasztottak, annak ellenére, hogy ez az összeg huszonpárezer forint. A lényeg az, hogy hétfőn 12-13óra
között lesz a birtokba adás. A zebra kérdésével kapcsolatban, van egy jogerős engedély arra a zebrára, ami a
Bányász utca hosszabbításában készülne. Korábban volt egy pályázat, amelyben sajnos nem nyertek. A jegyző
úrral egyeztettek, hogy más koncepcióban összehozható-e valahogy. Az ténykérdés, hogy nagyon kell ide egy
zebra. Voltak már kint, bemérték a terepet. Egy másik zebrát a bolt utcájának a folytatásában lehetne csinálni.
Tudni kell, hogy egy zebra kivitelezési költsége nem abból áll, hogy felfestik a zebrát, hanem világítás és még egy
jó  pár  másik  feltételnek  is  teljesülni  kell.  Nagyjából  10millió  forintos  összeg  egy  zebra  kialakítása.  Ennek
finanszírozására igyekeznek pályázatot találni,  s úgy megoldani,  hogy legalább az egyik elkészüljön. Pályázati
forrás nélkül nem fogják tudni megvalósítani. Kéri, hogy a megmaradt kérdést a hölgy ismételje meg. 

NABE képviselője elmondja, hogy a kérdés a településtábla alá ki lehetne-e tenni egy sebességkorlátozó táblát?

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy jó hír, hogy mostanában elég sokszor itt vannak a rendőrök. Inkább
abban  bízna,  amit  az  alpolgármester  asszony  egy  pályázatban  már  megfogalmazott,  hogy  pénzt  szerezni  a
megvalósításra.  Egy  táblának annyi  korlátozó ereje  van,  hogy  talán  lassítanak,  talán  nem.  Utána  jár  a  tábla
kihelyezésének, hiszen az út nem az önkormányzaté, tehát a táblát csak úgy nem lehet kitenni. Kell hozzá a
közútkezelő. Megpróbál utána járni. 

Kalász Istvánné egy rövid kérdést szeretne feltenni. A MÁV épület hogyan lesz hasznosítva? 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy szerinte először nézzék meg milyen állapotban van. Ami nagyon
kéne oda, s a NABE-val együtt gondolkodtak rajta, az egy kis helytörténeti múzeum, egy fizető illemhely. Ezen
gondolkodtak. A betonkerítéssel ölelt területet is bérlik, s oda egy parkolót kéne kialakítani kerékpártárolóval. 
Hétfőn megkapják a kulcsot, akkor benéznek, s minden akkor derül ki. 

Prof. Dr. Fáy-Siebenbürgen Róbert a BRTE elnökének kérdése, hogy ha jól érti, akkor lesz még egy bányász
vállalkozó, aki erre fog közlekedni?

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy nem erre fognak közlekedni, sőt semerre sem. Ők vízzel szállítanak,
ahhoz kiépítenek mindent. Azért terjeszkednek erre, mert itt van nyersanyag készlet. 
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Prof. Dr. Fáy-Siebenbürgen Róbert elmondja, hogy látott már valamilyen munkálatokat, de nem tudni, hogy
engedélyezett-e vagy sem. Fákat is vágtak már ki, bár meg szokás várni, hogy a fa nyugalmi állapotba kerüljön, s
akkor vágják ki. A másik kérdése a kikötővel kapcsolatban, hogy kicsit több tájékoztatást kaphatnak-e. Hiszen az
emberek szeretnék majd használni a kikötőt. Úgy tudja, hogy készülne egy második kikötő, de az a szabály, hogy
két kilométeren belül nem lehet egy másik is. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy ha az idei évben az engedélyek és a tervek egy része összeáll, akkor
össze tehetik a két kezüket. A költségvetésben ezt tervezték, de az a gondolat, hogy az egyesület pályázna a
tervezési költségre, az nagyszerű segítség lenne. Sajnos még ott sem tartanak, hogy a mederhasználati szerződés
az önkormányzaté lenne. 

Kővári Jánosné elmondja, hogy a temetőnek van egy temetőőre, s a fű így is nagy, sok a szemét az üvegekből,
gyertyákból. Panaszkodik a Beatrix apartmanra a nagy fű miatt.

Kővári János megkérdezi mennyibe kerül egy birka. Az az ötlete, hogy vegyenek két birkát, azok lelegelik a
temetőben a füvet. 

Egy női hang hátulról bekiabálja, hogy akkor juhász is kell a birkák mellé.

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy a gazos telek ügyében eljárnak, birkát viszont biztos nem vesznek. 

Kindl József kérdése a csendrendelettel kapcsolatban, hogy szombat délutántól hétfő reggelig nem kellene füvet
nyírni. Általában az állandó lakosok ezt betartják, viszont a nyaraló tulajdonosok vasárnap 10 órától délután 15
óráig füvet nyírnak. Ha az ember szól nekik, az a válaszuk, hogy most érnek rá. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy az is érthető valahol. Egyrészt kötelezettsége, hogy a füvet levágja,
az ingatlant rendben tartsa. A békés együttélés szabályai vonatkoznak ide. Fontos a nyugalom, de az is, hogy az
ingatlanok rendben legyenek. 

Dr Lugossy Ágnes szeretne visszatérni a sebességkorlátozó táblák témájához. A kérdése az, hogy ha kikerült a
település tábla alá a 40-es korlátozó tábla, akkor az milyen terhet fog róni a többi kisebb utcára, s ugyanígy a
megállni tilos tábla is vajon? De azok az autók, akik nem állhatnak meg a Fő utcán, azok a kisebb utcákban
fognak megállni. Elmondja, hogy a település egy falu. Az egyetlen széles utcáján korlátozni, hogy megálljanak, ez
nagy  gondokat  fog  okozni.  Azt  gondolja,  hogy  az  iskolabusz  megállásának  megoldását  másként  kellene
megoldani. Felfesteni a helyét, vagy maximum az egyik oldalt korlátozni. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy abban azért egyet lehet szerinte érteni, hogy az tűrhetetlen, ami
időnként a Fő utcán történik. Véleménye szerint, akinek van saját udvara, az igenis álljon be oda. 

Dr Kelemen Edit elmondja, hogy az egyoldalú korlátozásnak nem örülne, mert például az egyik oldalon nem
állhatnak meg, de mi van, ha pont az ő háza elé állnak majd akkor be. 

Epres Róbert polgármester véleménye, hogy ez egy jelzés lenne a lakók felé. Ha csak a vendégek állnának kint
az utcán, az senkit nem zavarna szerinte. Az nem normális állapot, hogy a kapuját senki sem használja, és senki
sem áll be az udvarába. Kiegészítő táblát lehet kihelyezni. Azt gondolja, hogy jelezni kell a lakosság felé, hogy ez
nem jó irány. Gondolkodik, hogy mi lehet a megoldás, de egyelőre mást nem lát megvalósíthatónak. 

Dr Kelemen Edit az az ötlete, hogy az érintetteket kérjék meg egy fórumon, hogy az udvarukba álljanak be.
Hozzáteszi, hogy a nemtetszését szerette volna kifejteni, annak ellenére, hogy nem Fő utcai lakos, nem érintett. 

Epres Róbert polgármester megkérdezi, hogy vannak-e jelen Fő utcai lakók. Akik itt vannak kéri őket, hogy
ezentől az udvarukban parkoljanak. 
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Keresztesi  Zoltán  kért  szót,  s  elmondja,  hogy a  Fő utcában lakik,  s  a  parkolás  kifejezetten rosszul  érinti.
Elmondja, hogy az ő kapuja és háza úgy van kialakítva, hogy ahhoz, hogy be tudjon állni az autóval, lényegében
át kellene mindent alakítani. Furcsának találja, hogy azt mondják, az illegális kiadásokat szeretnék megszüntetni. 

Epres Róbert polgármester gyors válasza, hogy ilyet nem mondott. 

Keresztesi Zoltán elmondja, hogy viszont a forgalomcsökkentést írták, mint célt. Úgy tudja, hogy a forgalom
csökkenne, lassulna azáltal, hogy parkolnak az utcában. Arra lenne igazából kíváncsi, hogy mi a valódi cél ezzel.

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy cél van ezzel. Az egyik például az, hogy a zöldterületeket nem lehet
karbantartani. Korábban az a rész egy szép gyepes terület volt, mostanra az autók kitaposták a gyepet, meg kell
nézni, hogy néz ki most. 

Dr Kelemen Edit közbe kérdez, hogy ki tartja karban a területet?

Epres Róbert polgármester válaszában elmondja, hogy nekik kéne, az autóktól nem tudják. 

Kuti Istvánné képviselő elmondja, hogy van egy rendelet, miszerint mindenkinek a saját háza előtti területet
rendben kell tartani. Ennek betartására kell törekedni. A havat el kell takarítani, a füvet le kell nyírni, a kilógó
ágakat a kerítésről le kell vágni. Ez alap.

Horváth László véleménye, hogy nem ilyen egyszerű. Azt azért vegyék figyelembe, ezt jegyző úr is tudja, hogy
amit itt kitalálnak, vagy megbeszélnek, hiszen mindent jogszabály kötelez. Azt gondolja, hogy az önkormányzat,
érti  alatta  a  képviselőket,  a  polgármestert  és  jegyző  urat,  biztosan  mindent  megtesz,  hogy  a  lakosságnak  a
legjobbat  tegye.  Nagyon  nehéz  a  jogszabályok  betartása  mellett  elvégezni  ezeket  a  feladatokat,  s  inkább  a
szimpátiával lehet elérni az embereknél valamit. Vallják be őszintén, a levelezések nem vezetnek szinte sehova. A
vezetőknek nagyon nehéz dolguk van. 

Epres  Róbert polgármester  még  annyit  fűzne  hozzá,  hogy  gyakorlatilag  a  jogszabályok  szerint  minden
lakóházhoz egy parkolóhelyet kell biztosítaniuk a tulajdonosoknak. Elvileg az alapvető rend az, hogy mindenki
beáll a saját portájára az autójával. Azt, hogy eleve úgy van valami kialakítva, hogy be sem lehet állni, azt neheze
tudja értelmezni. 

Dr Kelemen Edit elmondja, hogy az a baj, hogy nemcsak az ott lakók járnak arra, hanem bárki, aki arra jár. 

Péringer Martina képviselő elmondja, hogy vannak parkolók a településen, ott meg lehet állni. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy nyilván nem tudnak oda eljutni, hogy parkolókat hozzanak létre a
71-es út két végén. 

Dr Kelemen Edit hozzászólásában elmondja, hogy a puding próbája az evés. Majd kiderül, hogy a környező
utcák hogyan fognak bedugulni. 

Epres Róbert polgármester azt tartja reálisnak, hogy az az ingatlantulajdonos, aki eddig kint hagyta a kocsiját, az
most azért nem fog megállni a Csapás utcán, hogy kint álljon, hanem be fog állni az udvarára. Véleménye szerint
ezt a témát ezzel zárják is le, mert még nincsenek kint a táblák, de kíváncsi, hogy mi lesz a hatása. 

Keresztesi Zoltán jelzi, hogy csak egy célt hallott ezzel kapcsolatban, ez pedig a zöldterület volt.

Epres Róbert polgármester  elmondja,  hogy  ez  a  legfontosabb oka.  A másik  oka,  hogy  a  közlekedés  nem
biztosított emiatt. Például teherautóval nem lehet elmenni a parkoló autók miatt. Kötelező biztosítani a tűzoltók,
a mentők szabad közlekedését is. Ha a parkoló autók között egy személyautóval nem lehet elmenni, akkor a
tűzoltók, a mentők hogyan mennének el ott. 
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Keresztesi Zoltán igazán a kommunikációt hiányolja a legjobban. Ha azt hallja, hogy zöldfelület, akkor tudja,
hogy levágja a füvet. 

Epres Róbert polgármester reagálva elmondja, hogy rendben, de lehet, hogy a másik tíz nem teszi meg. 

Keresztesi Zoltán azt gondolja, hogy egy ilyen „próbáljuk ki” megoldás, inkább elméleti stressz szituációt fog
szülni, mintsem megoldás legyen. Nem érti, miért kell egy egész közösséget büntetni azért, mert valójában 3-4
ház érintett.

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy nem 3-4 házról van szó. De ezt a témát most lezárja, mert ez most
nem vezet sehova. Szívesen beszél a Fő utcai lakókkal, ha igény van rá, de az biztos, hogy egy megoldást ki kell
találni erre. 

Dr. Kelemen Edit azt szeretné csak kérdezni, hogy a Fő utcában nem lehet megállni, de a többi utcában igen? 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy egyelőre még csak a Fő utca van terítéken. 

Dr. Kelemen Edit kérdezi, hogy ez így milyen dolog?

Epres Róbert polgármester válaszában megkérdezi, hogy most mondja azt, hogy sajnos csak négy táblára volt
pénzük? Többet szeretnénk, de egyelőre ennyit tudtak. 

Péringer Martina képviselő elmondja, hogy például Ábrahámhegyen sem lehet sok helyen megállni. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy valószínűleg szakaszok lesznek megjelölve, ahol nem lehet majd
megállni. 

Lengyel Zsuzsanna felszólaló elmondja, hogy például Mindszentkállán is így van, s komolyan mondja, hogy
elmentek a túristák, mert nem tudtak megállni. Neki akkor nem lehet a háza előtt megállni, mert megbüntetik a
rendőrök, ez már megtörtént Mindszentkállán. Meg kell fordulni és úgy haza sétálni, hogy parkolni tudjon. Ez a
cél? 

Csabáné Varga Anikó képviselő kérdezi, hogy akkor mi lenne vajon a jó megoldás? Próbálják meg közösen
kitalálni. 

Epres Róbert polgármester még azt tudja elképzelni, hogy aki kiépíti közterületen a parkolóhelyét, mert nem
tud  máshova  állni  és  saját  költségén  kiépíti,  az  arra  jogot  kap,  hogy  ott  álljon.  De  azt,  hogy  a  Fő  utca
zöldterületén keresztbe kasul álljanak az autók, az elfogadhatatlan. 

Csabáné Varga Anikó képviselő elmondja, hogy az Ibolya utcában például a szűk hely miatt a tűzoltó autó a
Berek utcánál beborult az árokba és nem tudott kimenni. 

Kuti Istvánné képviselő elmondja, hogy ott az út minősége okozta a gondot. 

Csabáné Varga Anikó képviselő elmondja, hogy igen, ezek a balatonrendesi utak nem ekkora autós forgalomra
lettek építve. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy akkor maradjanak annyiban, hogy akinek van ennél jobb ötlete az
az e-mail címére, amit tud mindenki, írja meg. Ha lesz jobb ötlet, azt megvitatják a testülettel. Ezzel ezt a kérdést
lezárja. 

Schöck Ferencé alpolgármester azt szeretné elmondani, hogy tavaly beadott egy Magyar Falus pályázatot, - amit
sokan támadtak -, melyben az állt, hogy szélesíteni kéne a Fő utcát kétsávosra a Templom utcától, pont azért,
hogy a parkoló autók mellett is legyen hely az autóforgalom számára. Sajnos ezen a pályázaton nem nyertek, de
ez  jó  megoldás  lehetne,  ha  lenne  még  ilyen  pályázat.  A  másik,  hogy  próbálják  meg  konszenzusos  alapon,
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kulturáltan megoldani ezt a kérdést. Ha többség csak a KRESZ-t betartja, már akkor is nagyon sokat lehet előre
lépni az ügyben. 

Gelencsér László azzal kapcsolatban szeretne hozzá szólni, hogy egyre több a csapadék, és a 71-es út alatt van
egy áteresz, ahonnan egy kiadós esőt követően a víz nem tud tovább menni. Gyakorlatilag az ott élőknek kell a
hordalékot is eltakarítani ilyenkor. A telkükön van egy árok, egy vízelvezető árok, de nem tudja, hogy ennek a
rendszernek hol van a vége, hova folyik a víz. Ő szokta a telkén levő árkot takarítani, de hiába, mert az alatta
levő telken már nyoma sincs az ároknak. Ha a saját telkén levő árkot teljesen kiüríti, akkor a saját házát árasztja el
a vízzel. Kérdezi, hogy ezzel kapcsolatban van-e valamilyen megoldás a jövőre nézve. 

Epres Róbert polgármester azt mondja, annak a vége a kerékpárútnál a vasúti átjárónál van a vége. Azokon a
telkeken mindegyiken volt árok, csak valamiért feltöltötték. Sajnos az ingatlan-nyilvántartásnak sem része, hogy
jelölné az esővíz-elvezető árkokat, az ingatlan tulajdonosok nem is igazán veszik ezeket figyelembe. Az árkokat
feltöltik, és akkor van baj, amikor jön a kiadós csapadék. 

Csabáné Varga Anikó elmondja, hogy emlékszik, hogy a Laci telkén is ott volt az árok, csak feltöltik ezeket. 

Gelencsér László elmondja, hogy most is ott van az árok, tisztítja is, de csak addig meri kiüríteni, amíg az alatta
levő telek szintje van. Tovább nem meri mélyíteni, mert a saját helyzete még rosszabb lesz. 

Gelencsér Éva el szeretné mondani, hogy a megépült bicikliút nagyon szép, gyönyörű a kivitelezés, de van egy
szakasz, ami nagyon balesetveszélyes. Egyrészt a biciklisek miatt, másrészt jobbról-balról sorban állnak az autók.
A kérdése az, hogy kinek a kötelessége, hogy a két szakaszt összekössék. Az önkormányzatnak, vagy annak, akik
megépítették a bicikliutat. 

Epres  Róbert polgármester  elmondja,  hogy  tudják  a  problémát.  A  két  szomszédos  településsel  egy  olyan
megoldást dolgoztak ki, hogy kiszélesítenék az utat és felfestenének egy kerékpársávot, meg egy gyalogossávot is.
Szerettek volna a Magyar Falu program mostani útépítési pályázatára, de mondták, hogy nincs ennyi pénz erre.
Nem  adták  fel,  már  csak  azért  sem,  mert  akkor  így  egészen  a  strandig  vezetne  az  út.  Az  ábrahámhegyi
önkormányzatnak is van egy olyan döntése, hogy szeretnék a Csapás utcát összekötni az újtelepi résszel és ott
megcsinálják a Bagolyvár utca alsó szakaszát is. Illetve a polgármester úrral, amit még beterjesztettek, hogy végre
a két járda összeérjen, de ezeket pályázati pénzek nélkül nem tudják megvalósítani. Most egyelőre a kerékpárút el
van intézve azzal, hogy fel van festve a kerékpár jel, az, hogy a szélessége mekkora, az most jelenleg senkit sem
érdekel. Reméli, hogy megtudják ezt oldani. 

Keresztesi Zoltán a rekultivációval kapcsolatban szeretné kérdezni, hogy arról a területről van szó, ami a bánya
után van, vagy ahol a több millió forintos pályázati tábla kint van. Felmerül a kérdés, hogy az annak idején egy
kidolgozott pályázat volt, akkor az most miért fontos.

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy a rekultivációnak két üteme volt. Volt egy első üteme. És van egy
második ütem, aminek le kéne zajlani jövő év júniusáig, de ez nem nyert, egyelőre nincs ilyen nyert pályázat. 

Keresztesi Zoltán elnézést kér, csak azt gondolta, hogy ez már egy nyertes pályázat volt.

Epres Róbert polgármester válasza, hogy nem. Az első ütem abból az összegből valósult meg, de a második
ütem az még nem. Van egységes területhasználati engedély, ami előírja, hogy az első ütemet meg kellett csinálni,
s a második ütemet pedig az előbb említett dátumig. 

Csabáné Varga Anikó képviselő kérdezik, hogy az nem lehet, hogy akik használták ezt a területet, ők valósítsák
meg?

Epres Róbert polgármester  elmondja,  azt  a  tájékoztatást  kapta,  hogy több ilyen szeméttelep van,  amit  két
ütemben kell majd rekultiválni. Javasolták, hogy próbáljanak meg az érintett települések összefogni. Számára
azért volt döbbenetes, mert amikor áprilisban a kutakat ellenőrizték, akkor nyomták a kezébe ezt a határozatot,
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akkor szembesült ezzel a kötelezettséggel.  Nehéz ügy, mert először Tanácsi volt,  majd a BÖKI használta a
szeméttelepet, aztán 2006.-ban bezárták. Onnantól nem volt működési engedély és indult a rekultiváció. 

Keresztesi Zoltán még azt kérdezi, hogy bevétele kinek volt ebből?

Epres  Róbert polgármester  elmondja,  hogy  egyszer  a  fenntartó  intézménynek,  a  vége  fele  már  csak  az
önkormányzatnak. 

Keresztesi Zoltán megjegyzi, hogy felháborító helyzet, hogy megörökli a település ezt az állapotot és oldja meg.

Epres Róbert polgármester teljes mértékben egyetért ezzel. Jelenleg teljesen mindegy, hogy ki profitált belőle. 

Kuti Istvánné képviselő elmondja, hogy amikor be lett zárva, akkor is már képviselő volt, s az állam rendelte el
a bezárást. Egy konszern keretében került rekultivációra. Ennek a munkálatait a balatonfürediek végezték el, az
önkormányzati Kft-ként működött akkor a szeméttelep. Ez a kft gépeket vásárolt a munkák elvégzésére, több
ember  is  alkalmazásban  volt.  Akkor  kijelentette  a  konszern,  hogy  nem  tart  semmire  igényt,  tehát  az
önkormányzat semmilyen géppel, sem emberrel nem vehet ebben részt. El is kezdődött a rekultiváció. Arra nem
emlékszik, hogy lett volna olyan záradék, hogy a második kör az önkormányzat feladata lenne. De feltételezi,
hogy van ilyen irat, ha készült határozat. Abban az időben több szeméttelep zárt be, egyedül a balatonfüredi
maradt nyitva, mert az zöld lerakóként működött, s működik is.

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy ez egy 2010.-es határozat, aminek ez a rendelkezése. 

Kuti Istvánné képviselő elmondja, hogy igen, akkor hoztak egy határozatot, de azt mire alapozták, azt nem
tudja. Szerinte ezért lenne célszerű megnézni a rekultivációs tervet, mert terv készült. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy ezt a kérdést itt nem tudják lezárni. Az viszont tény, hogy kell a
helyzettel kezdeni valamit. 

Tóthné Német Erika a 71-es út melletti telkekkel kapcsolatosan szeretne kérdezni, hogy pontosan melyikkel és
mi a probléma, mert ő is érintett azon a területen. Annak idején amikor megvásárolták a területet, akkor nagyon
gazos  terület  volt.  Megpróbáltak  rendet  tenni,  ami  szerinte  jól  sikerült  is.  Az  önkormányzattól  kértek
tájékoztatást, hogy lakókocsi elhelyezhető-e. Írásos tájékoztató levele van arról, hogy igen lehet, olyan lakókocsit,
amely forgalmi engedéllyel rendelkezik. Két lakókocsi van ott, mind a kettő forgalmi engedéllyel rendelkezik. A
nagyjából 50 éve ott levő zöld bódét is felújították. Terveik szerint szeretnének oda építkezni, amelyet csak az
anyagi helyzet késleltet. 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy a jogszabály azt mondja, hogy ami forgalmi engedéllyel rendelkezik
és nincs tartósan egy területen,  az gépjármű.  De igazából  nem hatósági  oldalról  szeretné megközelíteni,  de
fontos, hogy az ingatlan tulajdonosok is tudják, hogy ez nem tekinthető végleges állapotnak, mert ő semmiképp
sem tekinti annak. Azt gondolja, hogy senkinek sem jó, hogy bejönnek Balatonrendesre és tizen lakókocsit lehet
látni,  amelyek folyamatosan itt vannak. Nem lehet elmondani, hogy olyan lakókocsi,  amit például nyárra ide
hoznak, elvannak benne a nyaralók és mondjuk ősszel  elviszik.  Ezek egész évben itt  vannak. Talán víz- és
szennyvíz bekötése is van. Azzal, hogy a jegenyesor ki lett vágva, még szembe tűnőbb lett. Ezen változtatni kell.
Egy olyan megbeszélést szeretne összehívni az ottani ingatlan tulajdonosokkal, hogy igenis mindenki vállalja,
hogy X éven belül lakóházat építenek. 

Tóthné Német Erika elmondja, hogy nem 10-20 évre tervezik a lakókocsikat. Ahogy anyagi helyzetük engedi
mindig csinálnak valamit. Az anyagi helyzetük függvényében szeretnének majd lakóházat felhúzni. 

Epres Róbert polgármester elmondja, ha van építési engedély, vagy egyszerű bejelentés alapján, az ingatlanon az
építkezés idejére tartható lakókocsi az ingatlanon, addig amíg a használatbavételi-engedélyt nem kapják meg. De
az már neki elég, ha látja, hogy a jelenlegi nem egy végleges állapot. 

Lengyel Zsuzsanna kérdése, hogy mobilházra kaphat-e építési engedélyt. 
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Epres Róbert polgármester elmondja, hogy az, hogy milyen kialakítású egy építmény, az teljesen független attól,
hogy engedélyhez kötött-e vagy sem. Amennyiben ez egy emberi tartózkodás céljára szolgáló építmény, akkor
építési engedélyhez kötött. Azt, hogy ez lehet-e vagy sem, azt a helyi építési szabály mondja meg. 

Lakosság részéről  érkezett  észrevétel: beszéltek  arról,  hogy  a  MÁV épületében  helytörténeti  múzeumot
szeretnének, kérdése az lenne, hogy más ötlet is született? 

Epres Róbert polgármester elmondja, hogy ezt a NABE-val közösen szeretnék megvalósítani. Elmondja, hogy
a MÁV-val kötött szerződés szerint nem lehet kiadni, közösségi célra kell használni. Az egyesülettel kell majd
kialakítani egy koncepciót. Nem gondolja, hogy az önkormányzat feladata egy ilyet üzemeltetni. Az egyesülettel
kell kooperálni. Megkérdezi, hogy van-e további kérdés, hozzászólás? Megállapítja, hogy nincs. Több észrevétel
nem lévén megköszöni a kérdéseket, hozzászólásokat, és a közmeghallgatást 15,30 órakor bezárja.

k.m.f.
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